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یک رندر غیر رسمی از کراس اوور EV۶ کیا منتشر شد سرمایه گذاری فورد برای ورود به بازار خودرو های برقی 

به تازگی X-Tomi Design، یک رندر غیر رسمی 
اما جالب از کــراس اوور کیــا EV۶ را به نمایش 

گذاشت. 
موج جدید خودرو های الکتریکی کراس اوور های زیادی همراه 
است. این نوع خودرو ها در حال حاضر در بین مشتریان محبوب 
هستند و می توانند به راحتی، بسته های حجیم باتری یک پیشرانه 

تمام الکتریکی را در خود جای دهند.
خودروسازان با پیشرفت فناوری، تنوع پیشنهادات ماشین های 
برقی را گســترش خواهنــد داد، که باید شــامل خودرو هایی 

 با ظاهری اســپرت تر باشــد. بر این اســاس رندر جدیدی از X-Tomi Design نشــان می دهد که کیا EV۶ ســه در، چگونه 
خواهد بود.

شرکت کیا جزئیاتی را ارائه نکرده که پس از EV۶ چه خودرویی عرضه خواهد شد، اگرچه شایعاتی مبنی بر عرضه یک خودروی الکتریکی 
شهری در سال ۲۰۲۳ وجود دارد. کیا همچنین اواخر سال گذشته با کانسپت بزرگ EV۹ طرفداران خودرو را کنجکاو کرد.

خودروی EV۶ کیا در آمریکا با باتری ۵۸.۰ یا ۷۷.۴ کیلووات ساعتی با برد تخمینی ۲۳۲ مایل )۳۷۳ کیلومتر( تا ۳۱۰ مایل )۴۹۹کیلومتر( 
 در دســترس اســت. سیســتم چهار چرخ متحرک نیز در دومین گزینه این خودرو وجود دارد. AWD EV۶ حدود ۳۲۰ اسب بخار 

)۲۳۹ کیلووات( قدرت دارد، اما برد آن به ۲۷۴ مایل )۴۴۱ کیلومتر( محدود می شود. 
نسخه داغ تر GT EV۶ در اواخر سال ۲۰۲۲ وارد آمریکا می شود. این خودرو دارای موتور دوگانه است که ۵۷۶ اسب بخار )۴۳۰( قدرت 

دارد و می تواند در کمتر از ۳.۵ ثانیه به سرعت ۶۰ مایل در ساعت )۹۶ کیلومتر در ساعت( برسد.

شرکت خودروسازی فورد قصد دارد ۵۰ میلیارد دلار 
برای تولید خودرو های برقی بین سال های ۲۰۲۲ تا 

۲۰۲۶ هزینه کند. 
فورد قصد دارد ۵۰ میلیارد دلار برای تولید خودرو های برقی بین 
سال های ۲۰۲۲ تا ۲۰۲۶ هزینه کند همچنین خودرو های برقی 
این شرکت اکنون از طریق “Ford Model e” عرضه خواهند 
شد.فورد روز چهارشنبه اعلام کرد که در حال ایجاد مشاغل جداگانه 
برای عرضه خودرو های معمولی و الکتریکی خود است، همچنین 
شرکت فورد سرعت ســاخت خودرو های بدون آلایندگی خود را 

افزایش می دهد. بر اساس این طرح، فورد سهام خود را به شدت افزایش داد. این اقدام آخرین اعلامیه توسط یک خودروساز معمولی است.در 
بحبوحه تغییر به سمت خودرو های برقی، مرسدس بنز بخش کامیون های خود را واگذار کرد، در حالی که فولکس واگن اعلام کرد که قصد 
دارد تجارت پورشه خود را در بازار های سهام فهرست کند تا راهبرد برقی سازی خود را تامین کند. رنو گفته که در پاییز ساختار جدیدی رادر 
ارتباط با بخش خودرو های برقی این شرکت ارائه خواهد کرد.رقیب بزرگ فورد در آمریکا، یعنی جنرال موتورز نیز سرمایه گذاری های جدید و 
گسترده ای را در مدل های برقی اعلام کرده، اما تاکنون از برنامه خود رونمایی نکرده است. چشم انداز شرکت ها این است که مزایای هر دو 
واحد را به دست آورند، اما یک تحلیلگر حوزه فناوری گفت: »دانستن اینکه چه زمانی باید این بخش ها را ترکیب کرد و چه زمانی آن ها را جدا 
نگه داشت، مهم خواهد بود. “در این ارتباط فورد برخی از اهداف عملیاتی و مالی خود را افزایش داد. این شرکت انتظار دارد تا سال ۲۰۲۶ دو 
میلیون خودروی برقی تولید کند که حدود یک سوم حجم جهانی است و تا سال ۲۰۳۰ به نصف خواهد رسید. در ماه فوریه، فورد اعلام کرد 

که خودرو های برقی حداقل ۴۰ درصد از ترکیب محصول این شرکت را تا سال ۲۰۳۰ تشکیل خواهند داد. 

پلاک خودروی مسافران نوروزی در سامانه »ایران من« ثبت شود

فرمانده ستاد مقابله با کرونا استان تهران از روند نزولی کرونا در این استان خبر 
 داد و در عین حال خواســتار ثبت پلاک خودروهای مسافران نوروزی در سامانه 

» ایران من« شد.
علیرضا زالی پیش از ظهر شنبه در جلسه ستاد مبارزه با کرونا استان تهران، بر نظارت و مدیریت بیشتر 
سفرهای نوروزی تاکید کرد و گفت: برای سفرهای نوروزی لازم است پلاک مسافران نوروزی در 
سامانه »ایران من« ثبت شود.وی با بیان اینکه تهران مبدا اکثر سفرهای نوروزی است، گفت: تهران 
مرکز اختلاط سویه های مختلف کرونا لازم است، لذا باید محدودیت های بیشتری در شروع و پایان 
سفر در نظر گرفته شود و حداقل ۸۰ درصد افراد از ماسک استفاده کنند.فرمانده ستاد مقابله با کرونا استان تهران آمار مراجعان سرپایی به 
مراکز درمانی این استان را نزولی خواند، اما در عین حال گفت: پوشش حدود ۴۰ درصدی تزریق دز سوم واکسن کافی نیست و باید این آمار 
برای ایمنی کامل به ۸۰ درصد برسد. فرمانده ستاد مبارزه با کرونا استان تهران به لزوم رعایت بیشتر پروتکل های بهداشتی از جانب اصناف 
اشاره کرد و گفت: پس از اصفهان، تهران بیشترین ثبت کد بهداشتی اصناف را داشته است، اما لازم است در ثبت های جدید مشخصه هایی 

مانند تزریق دز سوم و نظارت میدانی مورد توجه قرار گیرد.

همکاری سونی با هوندا برای تکوین و توسعه خودروهای برقی 

دو غول صنعتی ژاپنی هوندا و سونی از همکاری برای تولید و فروش خودروهای 
برقی باتری دار خبر دادند و راه را برای شراکت partnership با سایر مشتاقان 

باز گذاشتند. 
در یک بیانیه ی خبری مشــترک، دو کمپانی اعلام کردند که در سال جاری یک جوینت ونچر 
ایجاد می کنند که اولین محصول آن از سال ۲۰۲۵ به دست مشتریان خواهد رسید. هوندا متولی 
ســاخت اولین مدل و سونی متولی توسعه پلتفرم خدمات حمل و نقل نوین خواهد بود. کنیچیرو 
یوشیدا Kenichiro Yoshida مدیر عامل سونی گفت: »در جوینت ونچر، ما می خواهیم راهبر 
و پیشاهنگ تکامل و تحول در صنعت حمل و نقل باشیم و این کار را با ترکیب کردن توانمندی ها، فناوری ها و تجربیات مان با تجربه 

طولانی هوندا در توسعه حمل و نقل و فناوری های ساخت خودرو انجام خواهیم داد.«
هنوز جزئیات مالی و میزان سرمایه گذاری دو غول ژاپنی منتشر نشده است.توشیهیرو میبه Toshihiro Mibe مدیر عامل هوندا 
هم در یک کنفرانس خبری روز جمعه گفت هر چند که به فکر انتشار خبر و اطلاع رسانی به عموم مردم را در سر نداشته است اما هرگز 
گزینه هایی را که باعث رشد و نمو هوندا می شود را رد نمی کند.میبه در پاسخ به این که آیا شراکت بین دو کمپانی، انحصاری خواهد بود 
گفت ما با روی باز از کمپانی های دیگر که می خواهند روی توسعه خودروهای برقی برای حمل و نقل نوین کار کنند استقبال می کنیم. 
وی گفت: »در آینده، ما می خواهیم با ذهنی باز و آماده کسب و کار خود را بسط و گسترش دهیم.« و این نکته را افزود که هوندا،  سوای 
این جوینت ونچر،  به راهبردهای خود در زمینه خودروهای برقی ادامه خواهد داد.این اعلام خبر در حالی است که سونی به عنوان یکی از 
غول های صنعت الکترونیک دنیا، تمایل و بلندپروازی خود را به حضور در نسل آتی خودروسازی در دنیا ابراز کرده بود. از آن سو هوندا هم 
تحت فشار شدید برای تولید خودروهایی است که آلایندگی کربنی آنها به صفر رسیده باشد و مدل های جدید خودروهایش به انواعی از 

آپشن های الکترونیکی روز دنیا مجهز باشد.
سرعت بالای گذار از خودروهای بنزینی به برقی اکثر کمپانی های فناوری در دنیا را با چالش های بزرگی مواجه کرده است. خودروسازان 
دنیا علاوه بر این که به دنبال کاهش آلایندگی هستند، مجبور به رعایت استانداردهای ایمنی سخت گیرانه هم هستند. خودروهای آینده 
باید طاقت شرایط دشوار را پیدا کنند. یوشیدا هم در ماه ژانویه اعلام کرده بود که سونی قصد دارد یک کمپانی جدید با نام سونی موبیلیتی را 
آغاز کند و در حال جست و جوی راه هایی است که خودروهای برقی را به مرحله تجاری سازی برساند.هرچند که برتری جهانی سونی در 
عرصه محصولات الکترونیکی با رقبایی مثل سامسونگ به چالش کشیده شده است، سونی همچنان دست برتر را در فناوری های پیچیده 
از جمله سنسورهای لازم برای خودران ها دارد.رقابت در بازار خودروهای برقی شدت زیادی پیدا کرده است. میبه در پاسخ به این پرسش 
که جوینت ونچر مدنظر چگونه بر چالش های موجود برای برتری نسبت به رقبا فائق خواهد آمد گفت که میخواهد »یک واکنش شیمیایی 

خلق کند« که خیلی فراتر از انتظار مشتریان است.

خودرو های برقی هیوندای و کیا تا سال 20۳0 وارد بازار می شوند 

خودروســازان کره ای برنامه های خود را برای ۸ سال آینده اعلام کرده اند.  این 
هفته، شرکت های خودروسازی هیوندای و کیا برنامه های خود برای تولید خودرو را 
اعلام کردند که شامل تعداد زیادی خودرو های الکتریکی در بخش های جدید بازار 
می شود. تا سال ۲۰۳۰، هیوندای ۱۱ خودروی برقی جدید را روانه بازار خواهد کرد 
که شامل سه سدان، شش خودروی شاسی بلند و یک خودروی تجاری سبک 

می شود.
هیوندای همچنین می گوید »یک مدل جدید« تولید خواهد کرد، اما به جزئیات آن اشاره ای نکرده 
است که می تواند یک نسخه الکتریکی پیکاپ سانتا کروز باشد تا یک خودرو الکتریکی کوچک مانند رنو توئیزی؛ یکی از سدان ها آیونیک 
۶ خواهد بود که از کانسپت Prophecy الهام گرفته و امسال به فروش می رسد، در حالی که یکی از SUVها نسخه تولیدی آیونیک 
۷ مفهومی خواهد بود که در سال ۲۰۲۴ به نمایشگاه ها می رسد.  جنسیس تا سال ۲۰۳۰ شش مدل جدید تولید خواهد کرد که شامل دو 
خودروی سواری و چهار SUV خواهد بود. کیا تا سال ۲۰۲۷، ۱۴ خودروی برقی و دو پیکاپ تراک برقی به فروش خواهد رساند، اگرچه 

قرار نیست همه این خودرو های الکتریکی جدید از هیوندای و کیا به بازار ایالات متحده برسند.

سه غول خودروساز به کارگران خود اجازه دادند ماسک ها را کنار بگذارند 

جی ام فورد و کرایسلر گفته اند که دیگر پوشیدن ماسک در محیط کار اجباری 
نیست و مقام های مسئول بهداشت و سلامت در آمریکا هم گفته اند که ایمنی 

برقرار است. 
کرایسلر که اکنون یکی از برندهای استلانتیس به حساب می آید و همچنین اتحادیه های کارگری 
در آمریکا با فورد و جی ام همراه شده اند و در یک بیانیه خبری مشترک و با هماهنگی مراکز کنترل و 
پیشگیری از بیماری Centers for Disease Control and Prevention ]که به طور 
مخفف به آن CDC می گویند[ به کارگران اجازه داده اند که ماسک نپوشند حتی اگر واکسن نزده اند 
به ویژه در کارخانه هایی که ریسک ابتلا به ویروس کاوید-۱۹ در آن بالا نیست.سی دی سی پنج شنبه گذشته اعلام کرد که ۹۳ درصد از 

حوزه های استحفاظی که کارخانه های خودروسازی در آن قرار دارند، ریسک ابتلا به ویروس کرونا در آنها بالا نیست.
تقریباً تمام ایالات میشیگان که سه خودروساز بزرگ در آن کارخانه دارند مشمول این دستورالعمل و آیین نامه هستند.سه غول بزرگ 
خودروسازی در آمریکا هرگز واکسن را برای هزاران کارگر خود که عضو اتحادیه های کارگری هستند اجباری نکردند.فقط پاییزی که 
گذشت فورد و استلانتیس واکشن را برای کارگران روزمزد غیر عضو در اتحادیه کارگری اجباری کردند. هر سه خودروساز زدن واکسن در 
کارخانه های کانادای خود را اجباری کرده بودند. مراکز کنترل و پیشگیری بیماری و آژانس های سلامت عمومی جهانی توصیه کرده بودند 
که برای جلوگیری از انتشار کاوید ]ویروس کرونا[ بهتر است ماسک پوشیده شود اما اکنون بازدهی و اثربخشی پوشیدن ماسک نزد آنها زیر 

سؤال رفته است. برخی از مقام های مسئول دولتی هم با اجباری بودن پوشیدن ماسک مخالف بوده اند.

جهت توسعه فرهنگ حمل و نقل و ارتقاء 
مدیریت عبور و مرور ناوگان حمل و نقل، 
مقرر شــد در ســال ۱۴۰۱ و با رعایت 
سیاســت های کلی نظام مجوز واردات 

خودرو صادر شود. 
نمایندگان در نشست علنی دیروزمجلس شورای 

اسلامی با بند الحاقی ۱ تبصره ۷ موافقت کردند.
»مهرداد گودرزوند چگینی« با پیشنهاد اصلاح کل 
در این تبصره گفت:در این تبصره بحث مجوز واردات 
خودرو و رقابتی شــدن است این مجوز باید زمینه 

رقابتی کردن ساخت خودرو در کشور را ایجاد کند.
وی افزود: یکی از موضوعاتی که در این واردات به 
آن پرداخته نشده موضوع کامیونت است که   واردات 
کامیونت های یخچالدار باید در این تبصره مورد توجه 

قرار گیرند .
احمد امیر آبادی فراهانی در پیشنهاد حذف کل در 
این تبصره گفت:  این موضوع حداقل ۵ میلیارد دلار 
خروجی ارز  برای کشورخواهد داشت و مشکلاتی را 

برای کشور به بار خواهد آورد.
نماینده مردم قم بیان داشت: ما نسبت به عملکرد 
خودروســازان راضی نیستیم رییس جمهور هم در 
بازدید اخیر خود از خودروسازان بر کیفیت تاکید کردند 

و اینکه باید فکری برای واردات خودرو کرد.

وی افزود:مجلس قانون منع واردات خودرو را وضع 
نکرد خود دولت تصمیم گرفته اســت که خودرو را 
وارد نکنــد دولت می تواند واردات خودرو را آزاد کند 
اگر مجلس واردات خودرو را آزاد کند مجددا شورای 
نگهبان و مجمع تشخیص مخالفت می کند و اتفاقی 
که می افتد قیمت خودرو خارجی کاهش می یابد 
و ســرمایه داران خودرو خریداری می کنند و دوباره 
قیمت افزایش می یابد.اجازه دهید مجلس در این 
زمینه تصمیم گیری نکند.نمایندگان با پیشــنهاد 
امیرآبادی مبنی بر حذف کل این بند مخالفت کردند.

الیاس نادران نماینــده تهران در موافقت با حذف 
این بند گفت: این تصمیم فوق العاده مهم است در 
کمیسیون صنایع  این رفت و برگشت بین شورای 

نگهبان و مجلس بارها تکرار شد و به جایی نرسید.
نماینده مردم تهــران اضافه کرد: ما توقعی ایجاد 
می کنیم که  بعد در مقابل نمی توانیم مشــکل را 
علاج کنیم این مصوبه بــرای واردات خودروهای 
ارزان قیمت نیســت.وی تاکید کرد: قبلا پیشنهاد 
میرتاج الدینی در مورد خودرو های ۱۰ هزار یا ۲۰هزار 
دلاری  مطرح شد یعنی خودرو ارزشمند ؛ خودروهای 
هیبریدی غیر از لکســوز و ماشین های لوکس  و 

لندکروز چه خودروهای هستند؟
نادران بیان داشت:این پیشنهادات منافع ملی و مردم 

 را در نظر نمی گیرد. با این مصوبه صاحبان قدرت 
می توانند ماشین های گران قیمت وارد کنند.

وی افزود: استدعا دارم به حذف ماشین های سواری 
 رای دهید قطعا شــورای نگهبان این مصوبه را رد 
می کند.بر اساس بند الحاقی ۱- به منظور تأمین مالی 
شبکه راه آهن کشور و ایجاد خطوط ریلی مورد نیاز 
اعم از قطار عادی، برقی، پرسرعت و قطار شهری و 
تکمیل طرحهای نیمه تمام در خطوط ریلی و بخش 
راهسازی، اصلاح نقاط حادثه خیز در جاده ها، توسعه 

فرهنگ حمل و نقل و ارتقاء مدیریت عبور و مرور 
ناوگان حمل و نقل، به دولت اجازه داده می شود در 
سال ۱۴۰۱ و با رعایت سیاستهای کلی نظام نسبت 
به صدور مجوز واردات به صورت ذیل توسط بخش 
خصوصی اعم از اشخاص حقیقی و حقوقی از محل 
ارز غیرصادراتی)خود و دیگران( با تعرفه ورودی که 
به تصویب هیأت وزیران می رسد اقدام و درآمد ناشی 
از آن را به حساب درآمدی جدول شماره)۵( این قانون 

نزد خزانه داری کل کشور واریز نماید:

اقلام وارداتی عبارت است از:
۱- تعداد ۵۰.۰۰۰ دستگاه خودرو سواری و ۲۰.۰۰۰ 
دستگاه خودرو سواری دوگانه سوز )هیبریدی و برقی(

۲- تعداد ۱۰.۰۰۰ دستگاه کامیون، تریلی، تریلی 
یخچال دار و کشنده

۳- تعداد ۱۰.۰۰۰ دستگاه اتوبوس برون شهری و 
درون شهری

۴- تعداد ۱.۰۰۰ دستگاه واگن و واگن یخچال دار
۵- تعداد ۵.۰۰۰ دســتگاه ماشین آلات سنگین 
معادن و راه ســازی اعم از نوساخت یا حداکثر پنج 

سال ساخت
 منابع واریزی از محل جداول و ردیف های هزینه 

ای مربوط به مصرف می  رسد.
مجلس شــورای اســلامی در حالی این بند را به 
بودجه الحاق کرد که، آیت الله رییسی پس از بازدید 
از مجموعه های خودرو سازی دستور داد: در صورت 
عدم اقدام برای انجام تعهــدات و رفع نیاز بازار به 
منظور افزایش رقابت پذیری و رفع شائبه انحصار، 
متناسب سازی قیمت خودرو و جبران کمبود تولید 
به میزان مورد نیاز بازار، موانع قانونی و اجرایی واردات 
خودرو، حداکثر ظرف ۳ ماه آینده رفع شود و با افزایش 
صادرات خودرو و قطعات، نسبت صادرات به واردات 

در صنعت خودرو افزایش یابد.

ساز و کار واردات خودرو در سال آینده مشخص شد

در یک گفت وگوی کارشناسی با موضوع صنعت خودرو 
در ایران تاکید شد که این صنعت نه با مدل دولتی بلکه 
به معنای واقعی کلمه با واگذار کردن به بخش خصوصی 
اصلاح می شــود و دولت باید از صنعت خودروسازی 

بیرون آید و سهام خود را واگذار کند. 
برنامه تلویزیونی غیرمحرمانه با موضوع »صنعت خودرو در ایران« 
با حضور عضوکمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی، یک استاد 
دانشگاه و یک کارشناس خودرو و منتقد، چهاردهم اسفندماه پخش 
شد.امیرحسن کاکایی - استاد دانشگاه در این برنامه درباره کیفیت 
خودرو داخلی اظهار کرد: در حال حاضر صنعت خودرو مانند بسیاری از 
صنایع دیگر با چالش تیراژ تولید روبه روست و قطعا از کیفیت مطلوبی 
برخوردار نیست.وی افزود: در فرآیند تولید خودرو با سه نوع واریانس 
روبرو هستیم که باعث نوسان کیفیت و عدم قطعیت و عدم اطمینان 
پذیری کالا می شود و در نهایت کاهش تیراژ به کیفیت وابستگی دارد.
کاکایی اضافه کرد: در وضعیت کنونی برای صنعت خودرو نمی توان 
کاری کرد، صنعتی که ۱۰ ســال است در حال زیان دادن است و به 
نوعی سرمایه از تولید داخل فراری بوده و در نتیجه روز به روز خطوط 

تولید مستهلک تر می شود.
وی بــا بیان اینکه در مقاطع مختلف تاریخی در صنایع مختلف از 
جمله صنعت خودرو به تناقض سیاست گذاری رسیدیم، عنوان کرد: 
ما نمی دانیم از صنعت خودرو چه می خواهیم و صنعت خودرو خوب 
چیست. کاکایی خاطرنشان کرد: به ایران خودرو و سایپا نمره بالای 
۱۵می دهم و دیگر خودروسازان با توجه به چارچوب قوانین عالی عمل 

کرده اند و بیشتر بهره برداری را کرده اند.
وی تاکید کرد: در حال حاضر بزرگترین ایراد صنعت خودرو نوسانات 

و تناقضات سیاستگذاری است که برای حل آن تلاشی نمی شود.
وی افزود: سیاستگذران در صنعت خودرو در ابتدا باید تکلیف خود 
را مشخص کنند که از صنعت خودرو چه می خواهند. تمام اتفاقات 
موجود در بستر قوانین کشور رخ می دهد، اگر تعداد شرکت های تو در 
توی سایپا و ایران خودرو بسیار است، در جلسات به تدریج رخ داده و در 

چارچوب بستر قوانین بوده است.کاکایی اضافه کرد: براساس مطالعات 
انجام شده، بیش از ۲۳ نهاد دولتی و حاکمیتی در رگولاتوری صنعت 
خودرو بدون داشتن مسئولیت مناسب دخالت دارند.وی با تاکید بر اینکه 
باید ثبات سیاست گذاری داشته باشیم، افزود: نه تنها دولت بلکه در 
سطح نظام که شامل مجلس شورای اسلامی و انواع سازمان های 
نظارتی باید به تشــکیل یک کمیته یا شورا بپردازند و در این راستا 
به توافق برســند و از این صنعت به معنای تصدی گری دل کند و 
سیاستگذاری صورت بگیرد.فربد زاوه - کارشناس خودرو و منتقد هم 
با اشاره به اینکه صنعت خودرو در ایران به بنگاه تغییر پیدا کرده است، 

گفت: نبودن صنعت خودرو از بودن آن بهتر است.
وی افزود: اشتغال، ارزبری و خودکفایی هیچ کدام در صنعت خودرو 
رخ نداده است. هیچ کدام از ارزش هایی که برای صنعت خودرو تعریف 
شــده بود، قابلیت دسترسی ندارد. به دلیل اینکه تمامی هزینه آن را 
می بایست مصرف کننده بپردازد.زاوه همچنین گفت: تنظیم بازار باید 
بواســطه بازار صورت بگیرد و واردات و صادرات باید از همدیگر جدا 
شود. باید بازار تولید را از بازار مصرف جدا کرد و مصرف کننده ایرانی 
باید در انتخاب خود آزاد باشد. تمام کشورهایی که مانند ایران در چاله 

صنایع ناکارآمد بودند، به این امر پرداختند.
لطف اله سیاهکلی - عضو کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی 
هم اذعان کرد: تولیدی که منجر به رضایتمندی مردم شود باعث ایجاد 

اعتماد، اعتبار و احترام خواهد شد.
وی با بیان اینکه در سیاستگذاری صنعت خودرو دچار مشکل هستیم، 
افزود: چرا وزیر صمت یا دولت که باید سیاستگذار باشد و هدف تعریف 
کند و به حمایت بپردازد در جایگاه تولید کننده تصمیم گیری می کند.

ســیاهکلی عنوان کرد: اگر جلب رضایت مردم هدف است، باید 
خواســته مردم را بدانیم. اگر مردم ناراضی هستند باید نظر مردم را 
جلب کنیم. به نظر می رسد دولت به معنای سیاستگذار مقصر است 
و تولید کننده خودرو نیز پشــت این سیاستگذاری ها نیز بی تقصیر 
نیست و از این سیاستگذاری ها سوءاستفاده کرده است. بنابراین باید به 
دولت گفت که جنابعالی تصدی گر و تولیدکننده نیستید، پس خواهشا 

به جای تولید کننده حرف نزنید.وی با بیان اینکه دولت متناسب با 
میزان ســهام خود اعمال قدرت نمی کند، افزود: دولت در صنعت 
خودرو اگر یک درصد هم دارای سهام باشد صد در صد اعمال قدرت 
می کند. به چه دلیل دولت باید سهام دار خودرو باشد جز اینکه در آن 
سوءاستفاده هایی نهفته است و در آن ابزار قدرتی برای پیشبرد اهداف 
خود باشد. بدون شک با این روش نمی توان به خودرویی خوب رسید.
سیاهکلی با تاکید بر اینکه مجلس بسیار جدی است و دولت نیز تا 
حدی متقاعد شده که از صنعت خودرو کنار بکشد و تنها نقش حمایتی 
و نظارتی داشته باشد، بیان کرد: مقام حامی و ناظر نباید خود تولید 
کننده و سهام دار باشد. در زنجیره مدیریت اگر همه حلقه های مدیریت 
دست یک نفر باشد، حتما فساد ایجاد می شود و مشکل ایجاد خواهد 
شد. بیش از ۳۰ سال است که دولت مسئول تولید، قیمت گذاری و 
نظارت بوده و در نتیجه به جایی نرسیده ایم. بنابراین؛ این سیاست حتما 
غلط اســت و بدون شک مجلس در زمینه حل این مشکل تلاش 
خواهد کرد.وی افزود: دولت باید سهام خود را واگذار کرده و خودروساز 
با مدل عرضه و تقاضا و بازار رقابتی به فعالیت بپردازد. اگر نتوانیم این 
فرمول را در هر تولیدی اجرا کنیم و به صادرات نپردازیم نه تنها صنعت 
خودرو بلکه هر تولید دیگری با شکست روبه رو خواهد شد. بنابراین؛ 

تولید باید قدرت ورود در بازارهای جهانی را داشته باشیم.
سیاهکلی معتقد است که اگر تولید در بازارهای جهانی حضور پیدا 
نکند، تولید محکوم به شکست است. تولید نمی تواند با مصرف داخلی 

اداره شود و امکانپذیر نیست.
وی با اشاره به اینکه خودروساز تاکنون خلاف سیاست های کلان 
عمل کرده است، عنوان کرد: خودروساز از مدیریت دانش بهره نبرده 
اســت که اگر داشت آیا نمی توانست پلتفرم مشترک داشته باشد یا 
از شــرکت های دانش بنیان کشور استفاده کند، یا این سوال پیش 
می آید که چرا قرارگاه اتاق فکر برای مقابله با تحریم ایجاد نشــد. 
خودروســاز در مقابل تحریم مدیریتی نکرده است که اگر کرده بود 

دچار بحران نمی شد.
سیاهکلی اضافه کرد: خودروساز ما هنوز دنبال این است که پلتفرم 
داخلی داشته باشد لیکن توانایی انجام آن را نداشته است. سیاست ها 
و مدیریت خودروساز و سیاست های دولت در کنار هم قرار گرفته و 
خودرو را بی کیفیت کرده، جیب مشتری را خالی کرده و جان او را به 
خطر انداخته، ســبب آلودگی هوا شده و مصرف سوخت را بالا برده 
است.وی گفت: در صنعت خودروسازی صادرات و واردات، عرضه و 
تقاضا، کیفیت و رقابت کلید واژه های اصلی ما هستند که بدان باید 
پرداخت.سیاهکلی همچنین با بیان اینکه خودروسازی نباید تعطیل 
شود، بلکه باید به اصلاح آن پرداخت، گفت: صنعت خودروسازی نه 
با مدل دولتی بلکه به معنای واقعی کلمه با واگذار کردن به بخش 
خصوصی اصلاح شود.وی بیان کرد: دولت بدون فوت وقت باید از 
صنعت خودروسازی بیرون آید و سهام خود را واگذار کند. اما باید دقت 

داشت که در واگذاری اهلیت مهم است.
ســیاهکلی افزود: هنگامی که بازار رقابتی شود، کیفیت افزایش و 
قیمت کاهش می یابد و این قائده مختص هر کالای در بازار است و 

تنها مخصوص صنعت خودرو نیست.
وی اضافه کــرد: باید از صنعت خودرو به دلیل آلاینده بودن عبور 
کنیم و به سراغ صنایع برقی و هیدرولیک برویم. متاسفانه مکانیزم 
روش مدیریتی در حوزه خودرو غلط و ساختار آن دارای اشکال است و 

نتوانستیم هزینه و فایده صنعت خودروسازی را تنظیم کنیم.
ســیاهکلی از دولت درخواست کرد که دولت امر نظارت و حمایت 

صنعت خودروسازی را برعهده بگیرد و به حمایت تولید بپردازد.

دولت باید از صنعت خودرو کنار بکشد
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 تصویر روز

گرد و غبار در اهواز
 با وقوع پدیده گرد و غبار در برخی شهرهای استان خوزستان از صبح جمعه میزان غلظت ذرات 
گرد و غبار در اهواز ۲۲۱۲ میکروگرم در مترمکعب اندازه گیری شده است که این رقم بیش از حد 
مجاز است.اداره کل هواشناسی خوزستان منشاء این گرد و غبار را کشور عراق اعلام کرده است.

مسابقات قایقرانی بانوان
 مرحله نهایی لیگ برتر قایقرانی رویینگ و اسلالوم بانوان در دریاچه مجموعه ورزشی آزادی 

برگزار شد.

اردوی جهادی درمانی درمناطق محروم کرمانشاه
 اردوی درمانی قرارگاه جهادی الکفیل که متشکل از طلاب و نخبگانی از سراسر کشور است با 
خدماتی از جمله دندانپزشکی و مشاوره های پزشکی جهت خدمت رسانی به مددجویان بهزیستی 

و کمیته امداد امام خمینی )ره( به مدت ۴ روز در شهر کرمانشاه برپاست.

کراس اوور برقی جمع و جــور ولوو هم اکنون دارای 
طراحی به روزتری نسبت به قبل است. 

شرکت خودروسازی ولوو Recharge XC۴۰ را به روز کرد و 
اکنون دارای سپر جلوی جدید و چراغ های مثلثی شکلی است که 
 C۴۰ دیده بودیم؛ Recharge C۴۰  نمونه آن را در فیس لیفت
Recharge همچنین اکنــون دارای یک نوع موتور جدید تک 

موتوره و دیفرانسیل جلو است.
ولوو هنوز اطلاعات جدیدی برای این مدل فاش نکرده اما گفته 

است که اطلاعات بیشتری در بهار ارائه خواهد شد.

ولوو تصمیم دارد در آینده به سمت تولید خودروهای تمام الکتریکی 
برود. اوایل این هفته اخباری مبنی بر عرضه پنج خودروی برقی جدید 
در چند ســال آینده منتشر شــد، اما قبل از ورود این مدل ها، اولین 

خودروی الکتریکی ولوو به روزرسانی می شود.
XC۴۰ برقی همچنیــن دارای چراغ های LED چکشــی 
 XC۴۰ داخــل،  در  اســت.  ولــوو   Thor’s Hammer
Recharge دارای گزینه های تودوزی غیرچرمی است، همچنین 
قرار اســت با رنگ های جدید و گزینه های چرخ متنوع در دسترس 

باشد.

شرکت آلمانی پورشه در بیانیه ای اعلام کرد که تحویل 
خودروهای خود به روسیه را در بحبوحه اوضاع اوکراین 

متوقف کرده است. 
این شرکت در بیانیه روز پنجشنبه خود نوشت: پورشه با توجه به 
شرایط فعلی، تحویل خودروهای خود را به روسیه متوقف کرده است.
این خودروســاز آلمانی افزود: با وقفه گسترده در فعالیت تجاری 
پورشه در روسیه، پورشه تصمیمات خود را بر اساس وضعیت کلی 
اتخاذ می کند که در حال حاضر مشخصه آن عدم اطمینان و قطعیت 

است.

ولادیمیــر پوتیــن، رئیس جمهور روســیه در یک ســخنرانی 
تلویزیونی در ۲۴ فوریه اعلام کرد که در پاسخ به درخواست سران 
جمهوری های دونباس تصمیم به انجام یک عملیات نظامی ویژه در 

اوکراین گرفته است.
رهبر روســیه تاکید کرد که مســکو هیچ برنامه ای برای اشغال 

سرزمین های اوکراین ندارد.
پــس از آن ایالات متحــده، اتحادیه اروپا، بریتانیــا و تعدادی از 
کشــورهای دیگر اعلام کردند که تحریم هایی را علیه اشخاص 

حقوقی و حقیقی روسیه اعمال کرده اند.

ولوو XC40 به روز شد تا شبیه کوپه C40 شود  پورشه، تحویل خودرو به روسیه را متوقف کرد  

قیمت خودرو های مزدا CX-50 مدل 202۳ مشخص شد 

قیمت خودروی مزدا CX-۵۰ مدل ۲۰۲۳ از ۲۸۰۲۵ دلار شروع می شود و بسته 
به آپشن های انتخابی افزایش خواهد یافت. 

شرکت مزدا در اواخر امسال با اضافه شدن خودروی CX-۵۰ به ناوگان خود، خط تولید کراس 
اوور های خود را گســترش خواهد داد.این خودرو، مدل مقاوم تر خودروی CX-۵ است که کمی 
طولانی تر و عریض تر است. شرکت مزدا خودروی CX-۵۰ را در ماه نوامبر معرفی کرد، اما قیمت 
 ۵۰-CX گذاری آن اکنون مشخص شده است. گزارش ها حاکی از آن است که قیمت خودروی

۲۰۲۳ از ۲۸۰۲۵ دلار شروع می شود و شامل ۱۲۲۵ دلار هزینه ارسال به مقصد است.
 ،Apple CarPlay بی سیم و Android Auto ۵۰ سطح مبتدی با مجموعه ای از تجهیزات استاندارد شامل-CX خودروی 
سیستم صوتی با هشت بلندگو، استارت دکمه ای و مجموعه ای از ویژگی های ایمنی مانند نظارت بر نقاط کور، هشدار خروج از زمین، هشدار 
ترافیک متقابل عقب و ... ارائه می شود.یک موتور ۲.۵ لیتری Skayactiv-G این کراس اوور را به حرکت در می آورد. همچنین سیستم 
چهار چرخ متحرک استاندارد نیز در کل خط تولید این مدل وجود دارد. این خودرو تریم های بسیاری را ارائه خواهد داد که در امکانات متفاوت 

هستند و خریداران باید بررسی کنند که کدام مدل مناسب آن ها خواهد بود.
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